
čevljar Letnik: XIX 

januar 1989 1

glasilo delovne organizacije tovarne obutve tržič

POGLED NA LETO 1988
V p re te k le m  le tu  sm o 

izde la li 3.867.120 p aro v  
obu tve, 331.528 p aro v  
m an j k o t le ta  1987. Izvozi
li sm o 2.482.712 p aro v  
obu tve, 47.178 p a ro v  več, 
n a  v zh o d n a  trž išča  
560.332 parov , n a  za h o d n a  
1.922.380 parov . N a v sa 
k ih  1000 izd e la n ih  p aro v  
o b u tv e  sm o izvozili k a r  
642 parov . V red n o st izvo
za  je  40.158.421 do larjev , 
1.639.425 d o la rje v  več k o t 
le ta  1987, n a  k o n v errtib il-  
n a  trž išč a  sm o p ro d a li za  
29.668.648 d o larjev , n a  k li
r in š k a  za  10.489.773 d o la r
jev . V re d n o s t p ro d a je  n a  
k o n v e r tib iln em  trž išču  je  
z a  5.528.997 d o la rje v  v eč ja  
od n akupov . V p o slo v aln i

c a h  trg o v sk e  m reže  sm o 
p ro d a li’ 4.039.366 parov , 
221.958 p aro v  m an j k o t le
ta  1987.

P o p rečn i č isti o seb n i 
d o h o d ek  za  182 u r  je  z n a 
ša l v  P e k u  536.572 din, le 
ta  1987 211.256 din.

N ism o se zm otili p ri n a 
p o v ed o v an ju  v seg a  s lab e 
g a  za  le to  1988. N apoveda
li sm o p re j m an j te ža v  k o t 
p rev eč . Iz red n o  v iso k a  
in f la c ija  je  n ap o ln ila  go
sp o d a rsk i p ro s to r  k o t go
s ta , d u š ljiv a  m egla . Išče 
m o p rav o  pot, tav am o , bo 
lje , d a  bi p re j p re g n a li 
m eglo .

V P ek u  sm o želeli po
sp e š iti  v r te n je  v r tilja k a , 
n a  k a te re m  se vozi n a še

p o slo v an je . U sp ešn i sm o 
b ili m an j k o t sm o želeli. 
N e zavedam o se  še vsi, da  
je  to k lju č  v h o d n ih  v ra t  v 
u s p e š n e jš e  p oslovan je . 
V ečino  nalog, ki p o sp ešu 
je jo  v rte n je , p re n a ša m o  v 
le to šn je  leto . Še p o d ro b 
n e je  j ih  m o ram o  ra z g ra 
d iti, o p rem iti z im en i in  
časi.

V se leto  sm o s s k ra jn i
m i n ap o ri in  v isok im i 
s tro šk i p o ra v n av a li n a še  
obveznosti. T ud i d o nos
n o s t n a še  p ro d a je  je  vse  
s lab ša . S p ro d a jn im i ce
n a m i n e  m o rem o  k r it i  iz
re d n e g a  p o ra s ta  cen  m a 
te ria lo v . Z a rad i te g a  je  
s k ra jn i  čas, d a  se z vso 
re sn o s tjo  sp o p rim em o  tu 

di s s tro šk i in  s te m  n ek o 
liko  om ilim o vpliv  p o ra s ta  
v h o d n ih  cen.

M ed poslovn im i p re m i
k i v  p ra v i sm eri v e lja  
o m en iti izb o ljšan je  k v ali
te te  izdelkov  in  d o s led n e j
še  izp o ln jev an je  dogovo
ro v  s kupci n a š ih  izdel
kov. V k ra tk e m  bo zn an  
o b ra ču n  p re te k le g a  le ta . 
P ra v  gotovo n e  bo razv e 
seljiv . S p lan o m  za leto 
1989 se bom o m o ra li dogo
v o riti za  u č in k o v ite jše  
delo.

Č lan  K PO  za 
p la n ira n je , ekonom ., 
org. in  fin an ce  
E d v ard  K ošn jek , 
dipl. ing.

Uresničevanje zakona o podjetjih
Zakon o podjetjih je sprejela Skupščina SFRJ na seji 

Zveznega zbora 29.12., objavljen je bil v Uradnem listu 
31.12. 1988 in velja s 1. 1. 1989.

O novostih, ki jih zakon prinaša, smo že pisali, o uresni
čevanju zakona pa je preuranjeno govoriti, saj je določen za 
uskladitev organiziranosti kar triletni rok.

V delovni organizaciji je že oblikovana delovna skupina, 
ki bo pripravila osnutek statu ta  na podlagi novega zakona. Z 
novo organiziranostjo delovne organizacije ne bomo čakali 
do konca roka, pretirano pa tudi ne bomo hiteli. Počakali bo
mo še na opredelitve, tolm ačenja in m nenja raznih strokov
nih delavcev, ki delajo na tem  področju, kot predvidevamo,

Priznanje

pa se bomo o tem  odločali v drugi polovici leta, da bomo pri
čeli z organiziranostjo po novem s pričetkom prihodnjega 
leta.

Glede same odločitve o organiziranosti v enovito delov
no organizacijo za TOZD s sedežem v Tržiču ni ovir, vprašlji
va je le odločitev, kakšna organizacija skupnega poslovanja 
bo najprim ernejša za TOZD Budučnost, ki je v svojem poslo
vanju dovolj samostojna, dovolj velika in prostorsko oddalje
na. O povezanosti v nadaljnjem  poslovanju se bomo odločili 
skupno, z organiziranjem  v obliko, sprejemljivo za vse dele 
Peka, tudi za delavce te tem eljne organizacije.

Delovno tekmovanje
Z zaključkom jubilejnega leta je bilo zaključeno tudi de

lovno tekm ovanje, razpisano 12. aprila lani z namenom da bi 
z doseženimi rezultati prispevali k praznovanju pomembne 
obletnice.

Rezultati tekm ovanja so zaključeni le za Mrežo, za pro
izvodne in režijske enote bodo znani kasneje.

Prvo mesto v tretjem  tekmovalnem obdobju sta dosegli 
poslovalnici MURSKA SOBOTA in SPLIT II. z 950 točkami, 
tre tje  mesto pa je z 925 točkami dosegla poslovalnica UMAG.
Njim pripada nagrada.
Nadaljna razvrstitev pa je:
Sežana 900 točk
Prijepolje 895 točk
Beograd IL, Dubrovnik, Kula 850 točk
Titograd II. 825 točk
Beltinci 820 točk
Šibenik 815 točk
Titovo Velenje, Srem ska Mitrovica in Titograd I. 800 točk

Rezultate razvrstitve za vsa tri tekm ovalna obdobja 
bomo objavili prihodnjič.



Novo v proizvodnji obutve
O spremembah v montaž

nih oddelkih in šivalnici 512 
smo že pisali, danes lahko 
povemo več podrobnosti. 
E laborat OPTIMALIZACIJA 
PROIZVODNJE je namreč 
izdelan. O njem  so razprav
ljali na zasedanju skupnega 
delavskega sveta, predstavi
tev projekta pa bo tudi 
osrednja točka na zborih de
lavcev v tozdu Obutev.

Elaborat vsebuje kadrov
ski projekt. Ta je pokazal 
kakšne so potrebe po novem 
in kolikšni so kadrovski vi
ški. Izdelani so spiski in raz
poreditve za delavce, ki bodo 
ostali v montažnih oddelkih. 
Za vse tako imenovane »vi
ške« bodo predlagane razpo
reditve.

Tisti, ki izpolnjujejo pogo
je  za upokojitev bodo upoko
jeni. Če bodo obstajali pogo
ji, bomo za tiste, ki jim 
m anjka le nekaj let »leta do
kupili«. Starejši delavci z iz
kušnjam i bodo razporejeni v 
vzorčno delavnico, k jer bo 
povečan obseg dela zaradi 
»butične« izdelave unikatov 
in vzorcev.

Še nekaj vm esnih poti je, 
ki jih  bomo skušali rešiti 
čimbolj zadovoljivo.

Delavci, ki ne bodo ostali v 
m ontažah, bodo po predhod
nih razgovorih in testiran ju  
predlagani za dela v šivalni
ci. V trom esečnih tečajih, ki 
bodo organizirani v delovni 
organizaciji, se bodo usposo
bili tudi za najzahtevnejša 
dela.

Obseg proizvodnje v »no
vih« m ontažnih oddelkih bo 
v sezoni jesen —zima 1440 
parov, za sezono pom lad— 
poletje pa v oddelkih po 1560 
parov, v oddelku 521 1920 pa
rov dnevno. V tem  oddelku 
bo drugačen program  in ne
kaj več delavcev. Kapacite
tam  prim erne bodo tudi pre
ureditve, transportne linije 
bodo krajše in pom aknjene 
na sredino. V finišu bodo bi
stveno boljši pogoji dela, ker 
bo fin ii na vozičkih, zaloge v 
oddelku bodo manjše. Obse
gu proizvodnje prim erno bo 
tudi število delavcev, v posa
meznem oddelku približno
52. Vodja oddelka bo za dve 
liniji, m ojster pa na vsaki li
niji in finišu.

Proizvodni program  ostaja 
enak, poudarek pa bo na 
kvaliteti. Finiš bo približno 
tak  kot v oddelku 524.

Projekt optimalizacije te
melji še na ostalih nalogah. 
Bistveno prispeva krajši ci
klus proizvodnje od prireza 
do kartona, zm anjša se šte

vilo polizdelkov. Proizvodni 
ciklus se skrajša:

1. Z izločanjem kooperan
tov zgornjih delov, kjer je ci
klus bistveno daljši.

2. Z novo organizacijo se 
proizvodnja odvija bolj teko
če (krajši ciklus prirezoval- 
nica — šivalnica — sekalni- 
ca) saj bo natančno določeno 
koliko časa je določen arti
kel lahko v oddelku.

V oddelkih 522 in 523 bodo 
novi trakovi, transportni vo
zički bodo samo za 250 pa
rov, kar pomeni, da se bo 
moralo trak  obrniti šestkrat 
v eni izmeni. Prav tako bo 
m anjše število vozičkov v fi
nišu, kar je pogoj, da se mo
ra  proizvodnja v oddelku za
ključiti v enem dnevu.

Vse navedeno prispeva k 
znižanju zaloge v montažnih 
oddelkih, kar je tudi poglavi
tni cilj optimalizacije.

Produktivnost se bistveno 
ne bo povečala, ker je z uva
jan jem  dodatnih del večji 
poudarek na kvaliteti. V obli
kah nagrajevanja bodo upo
rabljene izkušnje iz oddelka 
524.

Delavci, ki bodo prerazpo
rejeni in seveda usposoblje
ni za dela v šivalnici bodo za
polnili prosta delovna m esta 
na obstoječih trakovih v ši
valnici 512. Če bo število de
lavcev večje, bo ena linija 
obratovala v dveh izmenah. 
V izmenskem delu bodo 
predvsem  tisti, ki želijo dela
ti tako, morda zaradi izmeni
čnega varstva otrok ali kaj 
podobnega. Ugotavljamo na
mreč, da je kar precej takih, 
ki jim  je  všeč delo ali samo 
popoldne ali pa v dveh izme
nah, pa naj bo vzrok tak ali 
drugačen.

S prerazporeditvijo kapa
citet v šivalnico bodo uskla
jene potrebe šivalnica — 
montaže skoraj v celoti. Ta
ko naj bi sešili vse zgornje 
dele doma. Šivanje zgornjih 
delov pri kooperantih je po
stalo nam reč predrago, ker 
niso pripravljeni finansirati 
zalog v proizvodnji.

Vse kar je navedeno ime
nujem o PRVA FAZA OPTI- 
MALIZACIJE PROIZVOD
NJE, ki se bo začela m arca 
letos v zgornji etaži (oddelka 
522 in 523) in aprila v oddel
kih 521 in 520. Montaža opre
me bo predvidoma, prva 
med prvom ajskim i prazniki, 
druga (520 in 521) pa med ko
lektivnim  dopustom.

Prostorske
spremembe

Druga faza optimalizacije 
se bo začela s preselitvijo 
montažnih oddelkov v skla
dišča gotove obutve in obrat
no, te r sekalnico v skladišča 
m ateriala.

Skladiščni prostori so pri
m ernejši za proizvodnjo, ker 
so stropi višji in je zato dana 
možnost za vgraditev prezra
čevalnih naprav. Stavba bo 
tako v celoti »tovarna obu
tve« (razvoj, prirezovalnica, 
šivalnica, sekalnica, m onta
že) in nadomestilo za LOKO.

Novogradnja
Loka je sicer še vedno ak

tualna, le z drugačno vsebi
no. Od raziskav je odvisno 
ali bo to širitev orodjarne ali 
pa povsem nova dejavnost, 
vsekakor pa bo moral biti 
program  dohodkovno zani
miv.

Spremembe tudi 
v Benediktu

Projekt se v prvotno pred
videnem  obsegu ne more 
realizirati (novogradnja za 
dvakrat večje število delov
nih mest). Za enak ali neko
liko večji obseg proizvodnje 
bomo iskali rešitev oziroma 
prim ernejše prostore skupaj 
s predstavniki družbenopoli
tične skupnosti. V mislih 
imamo sredstva za skladnej
ši razvoj manj razvitih ob
močij, tako da ne bi obreme
njevali naših skrom nih sred
stev za investicije. V prim e
ru  takih  ugodnosti bi načrto

vali tudi novogradnjo vendar 
v m anjšem  obsegu kot so bili 
prvotni načrti.

Ormož
Načrtovana negativna 

stopnja zaposlovanja bo ime
la določen vpliv tudi v obratu 
Ormož. Delavcem je treba 
seveda najprej zagotoviti, da 
bodo lahko dosegali prim er
ne rezultate. Režija v obratu 
se bo m orala usposobiti do 
take mere, da bo obvladova
la proizvodnjo. Nove delavce 
bomo zaposlovali le v višini 
fluktuacije in če bodo zahte
vale tehnološke potrebe.

Nov program

Za Budučnost se pripra
vlja program  »MOKASINKA 
PEKO«, od športne do naj
kvalitetnejše iz ševrojev z 
usnjenim i podplati, kar po
meni trgu ponuditi nekaj če
sar doslej ni bilo.

Pripravljajo se poizkusi in 
delajo analize te r ekonomski 
izračuni, ki bodo pokazali ali 
je  prava sm er finančnega 
učinka.

Organiziran bo poseben 
oddelek z deloma novo opre
mo. V kombinaciji z delom 
na domu bi bila dnevna pro
izvodnja 600 do 700 parov 
mokasink.

V razgovorih z Rockpor- 
tom se razm išlja o novih pro
gramih, ponovni uvedbi žen
skega in uvajanja novih mo
ških programov.



Dogodki v Trbovljah

Stroški vedno večji, denarja vse manj
Kakšnih posebnih spre

memb v organiziranosti in 
delu za obrat Trbovlje ne bo, 
razen to, da od 1. januarja  ni 
več tem eljna organizacija, 
am pak obrat v tozdu Obutev.

Nič posebnega bi rekli do 
nedavnega. Dogodki zadnjih 
dni so pritegnili pozornost.

Če sledimo dogodkom, se 
je  začelo dan po izplačilu pr
vega dela osebnega dohod
ka. Delavci so zahtevali iz
redni sestanek in izpostavili 
svoje zahteve:

— prenizki osebni dohod
ki tudi za veliko nadurnega 
dela

— osebni dohodek se ne 
more deliti v dva dela, ker še 
v celoti ne zadošča za nor
m alne pogoje

— povečati vrednost mi
nut, naj nižji OD pri norm al
nem  učinku (100 %)
540.000 din oziroma poveča
nje obračunskih osnov za 
40 % in zm anjšanje indeks
nega razm erja

— prispevki iz OD (pri
spevne stopnje) so preveliki 
in se morajo znižati

Sestanku 13. januarja  sta 
iz matične tovarne priso
stvovala predsednik KPO in 
predsednik konference 
osnovnih organizacij. Pred
sednik KPO je zbranim  po
vedal, da ni možnosti tako 
velikega povečanja obračun
skih osnov, da so prispevne 
stopnje izračunane na dan 
prvega izplačila, dokončne 
za obračun pa veljajo na dan 
drugega izplačila to je 26. ja 
nuarja. Sestanek je bil za
ključen z zahtevo, da se stva
ri uredijo do ponedeljka
23. januarja, ko naj bi bil na
slednji zbor.

17. januarja  je v Trbovljah 
zasedal delavski svet in v ce
loti podprl zahteve zbora de- 
lavev.

Med tem  časom, to je od 
prvega do drugega zbora je 
KPO razpravljal o dogodkih 
in zahtevah z vso resnostjo 
in predlagal:

— 25 % povečanje obra
čunskih osnov od 1. januarja  
kot skrajno možnost gledano 
na poslovne rezultate in oce
ne.

— Razm erje delitve OD v 
dveh delih naj se spremeni 
iz 50:50 na 70:30 (30 % v po
vprečju znašajo odbitki — 
posojila).

— Najnižji OD nikakor ne 
more biti 540.000 (100 %) ker 
za tako povečanje ni pogo
jev.

Izredni zbor ni bil 23. am
pak 24. januarja  ob 12. uri za 
dopoldansko in ob 14. uri za 
popoldansko izmeno. Na pr
vem so bili delavci iz prve iz
m ene na drugem pa kar ve
čina iz obeh izmen.

Predsednik KPO se je tru 
dil da bi razumel delavce, ki 
so pod vedno večjim udarom 
življenjskih stroškov, toda 
kaj ko pa je naš proizvod 
pod udarom trga, kakšnih 
posebnih ugodnosti pa naša 
branža ni deležna. Pojasnil 
je, da je 40 % povišanje ne
mogoče, ker bi nas tako pre
cenjevanje pripeljalo v še 
težjo situacijo. Vsi napori so 
usm erjeni k enotnemu cilju 
to je:

SKRAJŠATI ČAS OD NA
BAVE DO PRODAJE

DOSEČI VIŠJE CENE V 
IZVOZU

IZLOČATI IZDELKE Z 
MANJŠO DONOSNOSTJO.

Pri znižanju indeksnega 
razm erja bi strokovni delav
ci sledili ponudbam drugje. 
Pri izplačilu OD v dveh delih 
se sprem inja razm erje v 
70:30. Da bi za bolniške iz
ostanke izračunavali nado
m estila po osnovi zadnjega 
m eseca pred nastankom , je 
stvar izpeljave, oziroma 
sprejem a začasnega sklepa, 
dokler v sam oupravnih aktih 
ne spremenim o določil.

Začela se je razprava z 
vprašanji.

Pri izračunu OD prikazati 
osnovo 100 % brez predvide

ne točke in ne na 184 ur, 
ker jih ni v vsakem  mesecu 
toliko.

— Priprava za proizvod
njo se mora izboljšati

— Režije je preveč in ni 
dovolj učinkovita

— Avtokontrola se ne iz
vaja tako kot je treba, ker 
tudi navodila niso enotna

— Norm iranje ni izvede
no tako, da bi bilo realno

— S takim i nizkimi oseb
nimi dohodki se ne da nor
malno preživeti

— Kolikor ni možno večje 
povečanje naj se poveča za 
15 % od 6—17 grupe.

Predsednik sindikata je 
povedal za nekatere akcije, 
ki so že v teku:

— norm iranje in priprava 
proizvodnje se bo rešilo na 
sestanku 26. januarja

— doseči cilj, ki smo ga 
zapisali v LPS že lani, to je 
največ 5 % zaostajanje OD 
za republiškim povprečjem

— v analitskem  oddelku 
pripravljajo prim ernejše me
tode nagrajevanja za vodilne 
delavce

— ne sme biti problem 
prikaza izračuna OD po 
100 % osnovi

— iskati rešitve za zm anj
šanje in večjo učinkovitost 
režije, predvsem pa vpeljati 
pojem ODGOVORNOSTI.

Predsednik osnovne orga
nizacije sindikata Trbovlje 
je  po razpravi zbrane vpra
šal, ali so za sprejem  takih 
pogojev, kot jih je povedal 
predsednik KPO. Odgovor je 
bil odločen NE. Ker ni bil do
sežen sporazum, je bil pred
lagan 20-minutni odmor in 
ob 14. uri nadaljevanje zbora 
za drugo izmeno.

V nadaljevanju zbora so 
bili skoraj vsi, le nekaj jih je 
odšlo domov.

Predsednik KPO je po
novno rotil naj pri zahtevah 
upoštevajo zaskrbljujoče 
stanje v Peku in gospodar
stvu nasploh, ker živimo v 
času, ko je vsak pri svojem 
delu najbolj potreben. Trg je 
neizprosen. Prekinitev dela 
ima lahko drastične posledi
ce. Izgubiti dobro ime v da- 
našnjiih razm erah je lahko 
usodno.

Delavke so zatrjevale, da 
ne zahtevajo preveč, vedno 
so bile, so in bodo pripravlje
ne zagrabiti če je treba, le 
dati jim  je treba več. Opozo
rile so tudi na slabe medse
bojne odnose, ki se še za
ostrujejo predvsem takrat, 
kadar ni dela.

Zahtevke in nepopustlji
vost na eni, možnosti na dru
gi strani: ustanovitev stav
kovnega odbora? Dilema ali 
bodo delegati na jutrišnjem  
zasedanju skupnega delav
skega sveta dovolj preprčlji- 
vi in znali povedati, da »kom
promis« ni sklenjen?

Nalogo in zadolžitev so do
bili. Naslednji dan po zase
danju bodo, — za obe izmeni 
povedali, kakšna je bila odlo
čitev ostalih delegatov. Če bo 
sprejeto drugače, kako na
prej?

Naslednji dan je zasedal 
skupni delavski svet. Proble
m atika v šivalnici Trbovlje 
je bila dodatna točka dnev
nega reda. Delegati iz Trbo
velj so člane delavskega sve
ta  seznanili z zahtevami in 
zaključki izrednega zbora. 
Treba je povedati še to, da so 
se dopoldne pred zaseda
njem  sestali tudi izvršni od
bori osnovnih organizacij 
sindikata in dali podporo 
zahtevam  delavcev iz Trbo
velj ter predlagali sporazu
m en način rešitve, pri pove
čanju obračunskih osnov pa 
naj ne bi šli preko možnosti.

Izid glasovanja je bil v 
prid 25 % povečanja obra
čunskih osnov od 1. jan u ar
ja. Delegati iz Trbovelj so 
glasovali proti, kakor je za
hteval sklep zbora.

V četrtek je bil ponovno 
zbor delavcev ob 13.30 za obe 
izmeni. Delegati skupnega 
delavskega sveta so poročali,

(N a d a lje v a n je  n a  4. s t r a n i)Zboru so prisostvovali prav vsi



(N a d a lje v a n je  s  3. s t r a n i)

da so njihove zahteve spreje
te, razen seveda povečanja 
OD za 40 %, z zagotovilom, 
da se mesečno ugotavlja 
m aksim alna možnost pove
čanja, da zaostanek za repu
bliškim povprečjem ne bi bil 
še večji.

Kaj bi rekli o razpletu do
godkov. Delavci v Trbovljah 
niso zahtevali nekaj, kar bi 
hoteli doseči za vsako ceno. 
V to so jih prisilile razmere. 
Življenjski stroški presegajo

njihove zmožnosti. Usnjar
sko predelovalna industrija 
je  obrem enjena več kot zmo
re, osebni dohodki delavcev 
v branži zaostajajo za ostali
mi, zato je to tudi plat zvona 
branže. Sindikalni aktivisti 
so prevzeli zadolžitev, da o 
problemih razpravljajo tako 
občinski kot tudi republiški 
sindikat. Zahteve so tudi za 
zm anjšanje prispevnih sto
penj, oziroma razbrem enitev 
proizvodnje in osebnega do
hodka.

Nekaj minut po končanem zboru pa so bili vsi na delu

VI VPRAŠUJETE
Z dnem 30. 1. 1989 je bil v oddelku 512 zbor delavcev. 

Predsednik KPO Franc Grašič nas je  seznanil z optimaliza- 
cijo in reorganizacijo v m ontažnih oddelkih in našem oddel
ku. Prvič smo bili seznanjeni s tem, da dva trakova začneta 
dvoizmensko delo. Žal pa na to temo ni bilo niti enega vpra
šanja, razen mučna tišina, k jer se je  vsak zase spraševal, kje 
je dezinformacija. Mogoče s strani KPO ali naših nadreje
nih, ki so nam  dajali drugačne razlage. Videz je dajal vtis za
dovoljstva, mogoče celo nezanim anja, v resnici pa ni tako.

Ze smo delale v dve izmeni. Sprejeli so delavke z Jesenic 
in jim  omogočili prevoz, ki ni poceni. Geslo je bilo čimveč 
zgornjih delov. Vendar, za koliko časa in kaj je ostalo od te 
ga? Nekvaliteta, režijski delavci. Ni bilo sedaj ravno tako? 
Verjetno. Eno je teorija, drugo je praksa.

Naročila izgleda niso količinska, zato se delo hitro m e
nja. Na posameznih fazah ga je zelo malo ali nič. Zato priha
ja  do presedanja delavk in s tem  tudi do nedoseganja norm. 
Poostrena je kvaliteta, m inut je malo, vmes so še manjkajoči 
okraski, zadrge ipd., ki zavirajo proizvodnjo. Tudi tehnolo
ška priprava se večkrat odraža s pomanjklivostmi. Ko so do
ločeni artikli v proizvodnji, p rihaja do popravkov. Fizično de
lo je  premalo vrednoteno in vprašanje je, koliko časa bo pro
izvodnja še kos neproizvodnji. Zavedamo se, da smo tu zato 
da delamo. Zato nas tudi m arsikatera stvar boli in spravlja v 
nezadovoljstvo. Člani delavskega sveta, izvršnega odbora 
ipd. večkrat prihajajo s sestankov z ugotovitvami, da naše 
pripom be niso upoštevane. Razvija se nezaupanje v vodstvo, 
ki pa se najbolj izraža na plačilni dan in po njem. Osebni do
hodki so prem ajhni. V ospredju je prispevna stopnja, ki je 
najvišja v Sloveniji. Na drugi strani pa so osebni dohodki še 
daleč pod republiškim povprečjem. Ogromna sredstva odva
jam o za nerazvite, čeprav tudi sami sodimo mednje. Naši OD 
se povečajo za 25 %, občinski za 50 %. Zakaj se ne nam enja 
več denarja  za osebni dohodek? Bo morda ostalo kaj denarja 
od projekta »LOKA« ali bo vsega pospravila optimalizacija?

Z avtokontrolo na račun kvalitete zaposlujemo preveč režij
skih delavcev, ki jih sprejemamo tudi od zunaj. Toda, kako 
naj izrazimo svojo nemoč. Morda s »štrajkom«, za kar pa ve
mo, da nam  ne bo prineslo nič dobrega.

Delavke šivalnice 512

— Ml ODGOVARJAMO
Na podlagi podatkov v elaboratu OPTIMALIZACIJA iz

haja  možnost, da se organizira dodatno delo v šivalnici 512 
na dveh trakovih v dveh izmenah. Najprej pa je seveda treba 
zapolniti sedanji manjko. Taka je bila tudi obrazložitev na 
zboru delavcev.

Takoimenovani kadrovski del elaborata je še v obdelavi, 
preverjanju in ugotaljanju koliko delavcev in delavk bo osta
lo za prem estitve oziroma usposabljanje za dela v šivalnici. 
Vse kaže da bo število le-teh m anjše kot je bilo predvideno, 
ker je treba zapolniti prosta m esta tudi v proizvodnji vzpo
rednih dejavnosti. Šele ob dokončnem številu se bomo odlo
čali ali je racionalno organizirati usposabljanje. Nesporno je 
in to vemo, da je treba izdelati čimveč zgornjih delov doma, 
ker je od količine izdelanih zgornjih delov odvisna količina 
izdelanih parov v montažah. Delo v dveh izmenah bo, če bo
do zato pogoji, ne pa za vsako ceno.

Odgovorni smo trdno prepričani, da bo poslovanje Peka 
uspešno le, če bomo sposobni proizvajati modno in kvalitet
no obutev, to pa pomeni tudi m anjše serije, manjšo proizvod
njo in več različnih del in premestitev. To je treba na prim e
ren način upoštevati pri določanju norm, da bo delavka, ki 
večkrat m enja delo v enakem  položaju kot tista, ki dela 
»standardne serije«.

Če so pripombe dane po normalni poti in če temeljijo na 
argum entih so obravnavane. Prav gotovo pa ne morejo biti 
vse upoštevane, povedati pa je treba zakaj ne.

Osebni dohodki so nizki, to vemo vsi. Sedanja višina je 
največ kar je mogoče razdeliti. Naš osnovni in prednostni 
cilj je  več ustvariti in ob uspešni izpolnitvi nalog razširiti 
prostor za OD.

V OPTIMALIZACIJO bo seveda treba tudi investirati, 
toda bistveno m anj kot pričakujemo od učinkov. Ti naj bi bili 
tri in pol k ra t večji od vloženega denarja. Da Loka ne gre v 
realizacijo je poglavitni vzrok finančna nemoč. Poudarjam  
pa, da oblikujemo take predloge, ki tem eljijo na največjem 
možnem povečanju ustvarjenega dohodka. (Odgovor je  pri
pravil predsednik KPO).

Brskamo po arhivu

Ribničani so bili vedno ponosni na svojega rojaka Petra 
Kozina. Njegovo ime je tudi na spominskem obeležju v par
ku pred gradom v Ribnici.



Srečanje štipendistov

Pred odločitvijo
Z a š tip en d is te , ki le to s  k o n ču je jo  4. le tn ik  p e te  

s to p n je  u s m e rje n e g a  iz o b ra žev a n ja  je  bilo o rg a n iz ira 
no s re čan je , d a  bi spoznali delovno  o rgan izacijo , m ož
n o sti zaposlitve . M ed n jim i je  b ila  tu d i SAŠA G A LI
ČIČ, d ija k in ja  4. le tn ik a  ek o n o m sk e  s re d n je  šole v 
K ra n ju .

Vsi štipendisti, ki v letošnjem šolskem letu končujemo 
V. zahtevnostno stopnjo šolanja, smo se zbrali na razgovoru. 
Odgovorni delavci so nas seznanili s kadrovskimi potrebami 
delovne organizacije.

Tov. Tomo Zupan nam je razložil proizvodni program 
tovarne in poslovanje v preteklem letu, kar se mi je zdelo 
izredno zanimivo.

Seznanili smo se z razpisom štipendij za leto 1989/90, ki 
je zelo obsežen, saj zajema kar 79 štipendij.

Sama sem dijakinja SŠEDU Kranj in študij mislim na
daljevati na visoki šoli za organizacijo dela. Kako se bo 
odločilo ostalih 21 štipendistov ne vem, saj so dijaki raz
ličnih šol. Nekaj se jih bo takoj zaposlilo, ostali pa bomo 
nadaljevali s študijem.

Za popestritev razgovora so nam pripravili še ogled di
apozitivov iz kolesarskega popotovanja po Skandinaviji 
Gregorja Štefeta.

Izobraževanje ob delu
Na srednji tekstilni, obutveni in gum arski šoli v Kranju 

je zaključil šolanje ZDRAVKO MARSIČ iz oddelka kontrole 
kakovosti.

Na Univerzi Edvarda Kardelja, Fakulteti za naravoslo
vje in tehnologijo, VTOZD kem ija in kem ijska tehnologija 
na sm eri usnjarsko predelovalne tehnologije je zaključil
I. stopnjo višješolskega študija VINKO STUDEN iz vlivalni- 
ce PUR.

Na Srednji družboslovni ekonomski šoli Nova Gorica je 
končal šolo za trgovinske poslovodje JANEZ ŽNIDARŠIČ iz 
poslovalnice Postojna. čestitamo!

Skladišča ni več
Ni še dolgo tega, le nekaj let nazaj, ko so delegati zbora 

združenega dela občine Tržič razpravljali ali je »sušilnica 
Runo« objekt take vrednosti, da bi bil zgodovinsko zaščiten. 
Teža let ga je le preveč obremenila, nevarnost je bila, da se 
objekt poruši. Na prostoru kjer je  bila sušilnica bo še vedno 
deponija za m ateriale, ki so lahko zunaj.

T rasa nove ceste je speljana tod mimo, zato bo treba 
čimprej dokončno določiti nam en uporabe zemljišča. Za 
enkra t bo to parkirni prostor.

Novoletno srečanje
Upokojenci se radi vračajo v delovno organizacijo, kjer 

so preživeli pravzaprav najlepši del življenja, oziroma 
ustvarjalni del. Na vsakoletnih novoletnih srečanjih se zbe
rejo skoraj vsi, kako tudi ne, ko pa je to edina prilika za sre
čanje z bivšimi sodelavci in klepet o doživetjih v tovarni.

Iz naše delovne organizacije je 636 upokojencev iz mati
čne tovarne in 92 iz Mreže.

Naša dobra znanka »upokojenka NADA« nam  je poslala 
prispevek o letošnjem  srečanju upokojencev.

Leto 1988 smo preživeli,
zaradi težav in inflacije nismo bili preveč veseli,
a srečni dočakali smo spet tisti dan,
ki za upokojence v tovarni obutve PEKO je izbran.

Dobro s hrustljavim bederčkom ste nas pogostili, 
zraven žganje, čaj in dobro vince smo pili, 
dobili smo denar —  rudarja v dar 
in za nameček še prekrasen koledar.

Res lepo smo se imeli,
ker nam lepe pesmi pevke in pevci zbora PEKO so zapeli, 
saj najlepša je slovenska pesem, ki privre iz srca, 
pozabljene so vse tegobe in leta kar jih človek v tovarni 
pregara.

Zven kitare —  iz Jelendola simpatični pevski duet,
pričaral nam je trenutke sreče naših mladih let,
marsikatera solza utrnila se je na skrivaj,
saj pesem o materi in mrtvem sinu  —

vrnila nam grenak spomin na grozote vojne je tedaj.

Poklonili vam nismo v zahvalo šopek cvetja, 
a srce naše napolnili ste z lepoto občutenega petja, 
v zahvalo naj vam bo naš pozdrav, 
z željo,
naj še dolgo razlega se vaša pesem preko slovenskih dobrav.

Pevkam in pevcem ter vodstvu PEKA in vsem zaposlenim v 
tovarni,
iskrena hvala za vso pozornost, ki ste nam jo izkazali, 
želimo v letu 1989 vam zdravja in pri delu najboljši uspeh, 
naj vam pričarajo dobri rezultati dela —  

dober zaslužek in zadovoljen nasmeh.

SREČNO V LETU 1989 VAM VIMENU VSEH
UPOKOJENCEV
ŽELI

UPOKOJENKA »NADA«

Draga neznanka Nada! Prisrčna hvala za prispevek. Va
še prijetne verze smo kar pogrešali. Če se nam  že nočete 
predstaviti, nam  bolj pogosto kaj napišite. Prisrčen pozdrav

Urednica

3 možnosti
Z mini anketo, ki smo jo napravili, da bi se ženske odlo

čile za kaj naj bodo porabljena sredstva nam enjena za obda
ritev ob osmem marcu.

Znesek za posameznico je tako nizek, da bi bilo težko iz
brati prim erno darilo. Dali smo vam tri variante, kam  sred
stva naložiti, da bodo najbolj v korist. Največ se jih je odloči
lo za nabavo novih aparatur v porodnišnici, nekaj manj za 
akcijo ISKRICA V ŽALOSTNIH OČEH, še manj pa za dializ
ni aparat in u ltra  zvok v bolnici.

Sindikat bo tako imel lažjo nalogo. K ar je malo za posa
meznika, je kar precej za izvedbo hum ane akcije.



Še vedno smo tukaj
Več kot leto dni je  že m inilo od zadn jih  prispevkov o al

koholizm u v našem  glasilu. Torej bi n am  težko kdo očital, da 
vas vedno znova posilju jem o s to tem o.

Mogoče bi se še dalj časa ne oglasili, če ne bi bila za n a 
mi skupščina k luba zdrav ljen ih  alkoholikov Peko. To pot 
uporabljam o, da vas seznanim o z našim  delom, ker nam  
osebno to ni uspelo. V abilom  n a  skupščino se nam reč nihče 
iz delovne organizacije, razen  tov. M atjaža Hrgoviča, ni od
zval.

V erjam em o, da je  čas neugoden, da je  veliko različnih 
sestankov, m nogo pom em bnejših  od našega, da si m arsikdo 
težko vzam e uro  in  pol popoldanskega časa.

Po drugi s tran i pa  smo prepričan i, da  sm o tud i mi po
m em bni, ker sm o uspešno  opravili z boleznijo, ki je  razžirala  
nas in naše  družine.

Način dela v n ašem  klubu se bo v nasledn jem  letu  sp re 
m enil. Z aradi s ta ra n ja  članov kluba — pri tem  m islim o na 
s ta ran je  v zvezi z abstinenco  — in k e r ni priliva novih čla
nov, smo se odločili, da se bomo sesta ja li le e n k ra t m esečno 
v tovarni, e n k ra t m esečno pa izven tovarne. P lan  dela, ki ga 
bomo sestav lja li za vsako trom esečje, bomo prilagajali in te 
resom  članov. Več časa, kot doslej, bomo posvetili rek reaciji 
in  kulturi.

Če pa  bo prišlo  do priliva novih članov, bom o takoj p re 
šli na  s ta r  način  dela — tedensko  sesta jan je .

K ako bo s prilivom , ne vemo.
Člani k luba ne sm em o in ne nam eravam o novačiti novih 

članov. P rep ričan i pa  smo, da jih  vidite, če se ozrete okoli 
sebe.

Pa n ik a r ne  glejte  tistih , ki jih  poznam o vsi. Bodite po
zorni na  tiste , ki so pod vrhom .

Člani in svojci KZA PEKO

Mag. dr. M ario Kocjančič

Delavec in
v

■ \

razvade
______J

nadaljevan je

K ajen je  je  posebej riziko (ogljikov m onoksid, nikotin) 
p ri poklicnih voznikih m otorn ih  vozil (izpušni plini). Ugotov
ljena  je  povečana udeležba kadilcev p redvsem  v p rom etn ih  
nesrečah  in  poškodbah — so ugotovili raziskovalci iz Niša.

S ara jevsk i raziskovalci so ugotovili, da je  razvada k a je 
n ja  pri odrasli populaciji ra z š ir jen a  v 45—50 %. Pri zdrav
stven ih  delavcih je  ta  odsto tek  znatno m anjši, toda še vedno 
visok (25 %). Tako obnašan je  zd ravstven ih  delavcev je  ne
upravičeno ne le iz zd ravstvenega tem več iz etičnega s ta liš
ča. Z dravstveni delavci m orajo biti glavni nosilci in m entorji 
p ro tikad ilsk ih  gibanj!!!

Kolegi iz N iša so sprem ljali n ek a te re  vrednosti biokem i
čnih  p re iskav  v krvi p ri delavcih kadilcih  in nekadilcih: glu
koze, uratov, holesterolov in trig liceridov v serum u. Pri de
lavcih kadilcih  (1500 oseb) so bile vse opazovane vrednosti 
d v ak ra t bolj pogosto povečane ko t pri nekad ilc ih  (tudi 1500 
opazovanih oseb). N ajvečja raz lika  v s ta ro s tn i skupin i kadil
cev je  m ed 41. in  50. letom , posebej p ri ev iden tnem  poveča
n ju  količine trig liceridov v krvi p ri kadilcih  in s tem  zviša
nim  rizikom  arterosk leroze , m otenj cirku lacije  in  nevarnosti 
srčno žilnih bolezni.

V prašan je  kako  vplivajo družbene krize nasp loh  in  po
sebej n aša  ak tu a ln a  jugoslovanska k riza  na  v rs te  in  stopnje 
razvad  in odvisnosti delavcev je  bilo priso tno  d isk re tno  in 
skrom no le m ed razpravo  (in v odm orih).

K riza zanesljivo vpliva na  raz š irjen o st razvad  pri delav
cih — upada s ta ro s tn a  doba v  k a te ri se alkoholne razvade

pojavljajo  in fiksirajo . R aste  število redn ih  konzum entov, ra 
ste  število reg is triran ih  in dep rav iran ih  alkoholikov, raste  
število reg is triran ih  delavcev z zdravstvenim i in psihosocial
n im i tra jn im i posledicam i alkoholizm a.

Za že daljše obdobje naše  družbene ekonom ske krize so 
značilni favorizirajoči dejavnik i za večje število in  težje  obli
ke razvade in odvisnosti p redvsem  poplava neugodnih  poro
čil o gospodarsk ih  in  družben ih  spodrslja jih  v pretek losti in 
negativn ih  tren d ih  v sedanjosti. Padec živ ljen jskega s tan 
d a rd a  delavcev in  n esig u rn a  v rednost d en arja  je  privedla do 
sta lno  m an jše  verje tn o sti za doseganje tra jn e jš ih  in dražjih  
dobrin  ko t so stanovanje , družina, avtom obil te r  d raga  leto
v an ja  in potovanja. Če upade v e rje tn o st za dosego tra jn ih  
ž iv ljen jsk ih  v redno t je  »razum ljivo prva lažna kom penzaci
ja« alkohol!

Posebno m ediko-socialno vp rašan je  je  odnos m ed brez
poselnostjo  in razvadam i, predvsem  alkoholizm om . Ta v sve
tu  že dobro proučena odvisnost n im a v našem  okolju boljše 
prognoze. Posebej k e r pri n as  vsakdo brez večjega rizika 
»zaposli brez reg is trac ije  in  zavarovanja« brezposelnega de
lavca (predvsem  m lajšega) in  m u pom aga, da pride vsaj do 
nek a j »sredstev za h rano , pijačo in cigarete«.

Posebej vpliva n a  zgodnje pivske razvade m ladih  ljudi 
n eadekva tnost šo lan ja  z neustrezn im i program i brez m ini
m alne hum anistične  izobrazbe, brez prave perspek tive  za za
poslitev in skoraj n ik ak ršn e  perspektive za ustrezno  zažele
no zaposlitev. Posledica je  opuščanje šole v najbolj kritičn ih  
letih  te lesnega  in duševnega razvoja z brezposelnostjo  ali 
m ožnostjo  zaposlitve n a  delovnih m estih  z naj nižjim  social
nim  statusom . Od tod do razvad  prezgodnjih  red k ih  konzu- 
m acij alkohola in p rezgodnjega priče tka  rednega  k a jen ja  je 
le k ra tek  in  žal zelo pogost korak.

S tra jk i — prek in itve  dela, tudi če so k ra jše , le nekaj 
u rn i ali nekaj dnevni, poglobijo družbeno in gospodarsko 
krizo posam eznika te r  njegovega ožjega in š iršega  okolja. V 
ospred je  š tra jkajočega delavca se vrine depresivni občutek 
b rezperspek tivnosti ali n eadekvatne  perspektivnosti. Š tra jk  
je  pogosto povezan z m an ifestn im  ali la ten tn im  agresivnim  
vedenjem , ag resivnost se da h itro  doseči in stopnjevati s po
večano konzum acijo  alkohola. S slabim i zgledi in ob lažnem  
občutku  kolektivne varn o sti pijejo, ponavadi ekscesno, v ča
su  š tra jk a  in po š tra jk u , tudi delavci ki sicer ne pijejo  ali pi
je jo  alkohol le priložnostno. Slabi zgledi pripeljejo  v času 
š tra jk a  do večjega p itja  alkohola m ladih  delavcev in žensk, 
to re j populacije z nižjo tolerenco in z znanim i logorojičnim i 
in  vedenjsk im i m otn jam i. To po končanem  š tra jk u  lahko p ri
pelje  do neugodnih  posledic za udeleženca, saj pravoverni 
čuvarji reda  zvesto beležijo vse »kikse« štra jkašev .

N jihove »črne pike« so nesen tim en ta lno  reg is triran e  in 
m ečejo v isti koš eksistenčno  razpoloženjsko udeležbo, go
vorjen je  in obnašan je  te r  s tem  povzročajo poznejše m očne 
rep e rk u sije  in  fru strac ije  pri »slabših« udeležencih  štrajkov. 
Od tod do alkoholizm a ni več daleč!

Od d rugih  odvisnosti delavcev (npr. m am ilih) te r  o du
ševnem  zdrav ju  in m o tn jah  (npr. nervoze, depresije) je  kon
gresu  bilo povedano m alo in  le bežno.

Novi upokojenci
Ivan GOLM AJER iz m izarske  delavnice 
A nica HRIBAR iz šivalnice 512 
A rif HOZDIĆ iz tozd P o liu re tan  
G abrije la  JELA R  iz kontro le kakovosti 
Đ orđe JOVANIĆ iz garaže 
A ngela JEKOVEC iz vzorčne delavnice 
R ajko KOŠIR iz nabavnega sek to rja  
H ilda MANDIČ iz šivalnice 512 
Je rn e j PERKO iz kontro le  kakovosti 
F ran ck a  RAZINGER iz šivalnice 512 
Živorad SM ILJANIČ, pom očnik iz poslovalnice 
B eograd II.
Jak o b  VALJAVEC in 
Ju rij ZUPAN iz vzorčne delavnice in 
A ngela ŽUNKO iz m ontažnega oddelka 
so naši novi upokojenci iz zadnjih  m esecev p retek lega 

leta. Kaj naj bi jim  rekli ob slovesu. P risrčn a  hvala  za dolgo
letno delo in prispevek  Peku, te r  srečnih , zadovoljnih in 
zd rav ih  let.
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Tu smo se znašli v  tej 
gorati puščobi, žalosti, more, razočaranj, 
bolečine, smrti, nevednosti, hladu, 
OSAM LJENOSTI in  NEGOTOVOSTI.
D vigam o in  spuščam o se, 
ob po tokih  k rekam , oceanom  spoznanj, 
proti toku in  s tokom  k izvorom  
m orju  oceanom  pom ena  znanj.
Proti nebu  in  globinam  
za dnem, nočjo, soncem  in  luno, 
dežjem , vetrovom  v tem i in  svetlobi 
v  vodi, zraku  in  tu  na  zemlji.
S  pogledom  neprestano iščoč 
s sluhom  venom er čujoč 
von jem  na preži z  vonji.
Z bosim i nogami, v čevljih  na zem lji 
roke na uresn ič itv i nalog dela uma, 
za zn a v  in  spoznanj
prostora, u resn ičitev  pre tek lih  spoznanj.
Za dnem  in  nočjo 
v vrtincu  vrtincev resnic 
laži, zmot, d v o m o v . . .  
iskan ja  vezi z  vse veso ljn im  
u tripom  biti resnic živeti.
S  sluhom  vonjem , pogledom  
iščoč navdihe življenja , pom ena  
vezi, »svetlobe in  poti« živ ljen ja  
speva m elodij, barvne lepote  
vonjav, navdihov, spoznanj, zdravja  
vode, hrane svetlobe, top line sonca  
ljubezn i veselja iščoč A pokalipso  
pom ena  resnic vrednot ljubezni.
Tu vpe t v tem  ska lovju  življenja.

ZAHVALE
V pre jšn ji številki nism o objavili zahval, zato se jih  je 

nabralo  k ar precej.

Sodelavkam  in sodelavcem  m ontažnega oddelka 523 se 
isk reno  zahvalju jem  za darilo ob odhodu v pokoj.

V sem  želim srečno, zdravo in uspešno  leto 1989.
A ngela Žunko

Iskreno  se zahvalju jem  vsem  sodelavcem  tran sp o rtn eg a  
oddelka te r celotne nabave za tako  številno udeležbo in p re
k rasn o  darilo ob m ojem  odhodu v pokoj.

Še e n k ra t hvala z željo za obilo delovnih uspehov.
Vse bom ohran il v lepem  spom inu. Lep pozdrav

Ju re  Jovanić

Isk reno  se zahvalju jem  poslovodjem  prve in druge gru
pe, sodelavkam  v p rodajaln i, s ind ika tu  M reža za finančno in 
m oralno pomoč v zelo težk ih  tren u tk ih .

A nica Vozelj 
Peko Žalec

Ob odhodu v pokoj se isk reno  zahvalju jem  vsem  sode
lavkam  in sodelavcem  oddelka 512/6, režije  512 in grupi žigo
sa n ja  za prelepo darilo  in vse dobre želje ob odhodu.

V sem  in v sakem u posebej hvala.
O benem  želim  vsem  še dosti delovnih uspehov pred

vsem  pa zdravja.
K ati G ašperlin

Iz šolskih novinarskih 
krožkov

Prispevki naših  znancev, učencev novinarskega krožka 
iz osnovne šole hero ja  Bračiča:

KULTURA

D anes se srečujem o s ku lturo  vsepovsod. K ulturno se 
m oram o vesti v šoli, na ulici, v trgovini. K ulturno se obnašaš, 
če brez n estrpnosti čakaš v v rsti v trgovini, če vljudno po
zd rav ljaš znance, če si tiho ogleduješ slike, če sprem ljaš film 
b rez  pripom b . . .  N ekulturno pa  je, da se vrineš v vrsto  v t r 
govini, da pljuvaš po tleh, da ne daš roke pred  usta, ko k aš
ljaš, da da ješ pripom be n a  film, m edtem  ko ga z drugim i gle
d aš  v k inu  . . .

N ekateri ljudje, predvsem  m ladostniki, sploh ne pozna
jo ku lture . Drugi se obnašajo  ku ltu rno  le v družbi stare jših , 
n ek a te ri pa so vedno ku ltu rn i, vedno resni. M eni so najbolj 
všeč k u ltu rn i ljudje, tudi jaz, se mi zdi, sodim  m ednje.

R em škar K ata rina , 8. a

ZADREGE PRED ZAKLJUČKOM  PRVEGA POLLETJA -  
POČITNIŠKEGA PRIČAKOVANJA

P red  zaključkom  prvega polletja , sem  optim ist. Najbolj 
m e skrbi, ali bom sp re je t n a  šolo, k je r bi rad  nadaljeval šola
nje. Tovarišica raz red n iča rk a  je  rek la , da bo to mogoče. Za 
počitnice ne pričaku jem  nič zanim ivega. Malo bom bra l kn ji
ge za bra lno  značko, k e r jih  m ed šolskim  časom  zarad i uče
n ja  n isem  mogel, gledal pa  bom  tudi televizijo, saj sem  slišal, 
da  bo spored m ed počitnicam i super.

Bida Janez, 8. a

Ob boleči izgubi dragega očeta JAKOBA NEMCA, se 
iskreno zahvaljujem vsem sodelavkam in sodelavcem za po
darjeno cvetje, izrečena sožalja in denarno pomoč.

Vsem, ki ste ga spremili na njegovi zadnji poti še enkrat 
iskrena hvala.

Vera Božnar

Ob boleči izgubi dragega očeta PETRA LOGARJA se 
iskreno zahvaljujem vsem sodelavkam in sodelavcem TOZD 
Gumoplast in oddelka kontrole kakovosti za darovano cve
tje, izrečena sožalja in denarno pomoč

hčerka Mojca z družino

Ob izgubi moje drage mame RISTIČ TRIVUNE se iskre
no zahvaljujem za izrečena sožalja in denarno pomoč vsem 
sodelavkam in sodelavcem iz tozda Poliuretan.

Ristič Jovo

Ob smrti dragega očeta JANEZA PIRIHA se vsem sode
lavkam iz šivalnice 512/1 iskreno zahvaljujem za denarno 
pomoč in izrečena sožalja. Vsem, ki ste mi na kakršenkoli 
način pomagali v težkih trenutkih, še enkrat iskrena hvala.

Žalujoča hči Ema Pirih

Ob smrti moje mame ANE MEGLIČ se iskreno zahva
ljujem vsem sodelavcem in sodelavkam tozda Mreža za izre
čena sožalja, podarjeno cvetje in denarno pomoč.

hči Helena Zupan

Ob smrti očeta FRANCA KEPICA se sodelavkam iz od
delka 512/3 iskreno zahvaljujem za denarno pomoč in izraze 
sožalja

hčerka Štefka Marčun z družino



Dedek Mraz
Kot že nekaj let nazaj, je tudi pred letošnjim novim letom 
otroke naših delavcev obiskal dedek Mraz in jim prinesel 
koš daril.

Naši petdesetletniki
V zadn jih  m esecih lanskega leta  in  ja n u a r ja  letos 

so se srečali z A braham om  naši sodelavci:
ANGELA OŽVALD, lep ljen je  p e ta  v sekalnici 510
SILVA KLOFUT AR, polep ljan je  podplatov v od

delku  510
SREČKO ZUPAN, ročna obdelava orodij v oro

d ja rn i
JA N EZ ČERNILEC, voznik avtom obila v tra n s 

p o rtnem  oddelku
FRANC ROŽIČ, kosm aten je  nav lačen ih  golenic v 

m ontažnem  oddelku 521
HEDA ŠTRUKELJ, šivanje  vzorčnih zgornjih  

delov
M ARIJA VOGELNIK, k uhan je  toplih  obrokov
JO ŽE ŽUGIČ, operativno  vodenje m odelirnice 

zgorn jih  delov
M IRA TEPINA, u re ja n je  pošte
ZDRAVKA URBANC, tan jša n je  zgorn jega u sn ja  v 

šivalnici 512/6
M ARIJA VODNIK, k u h an je  toplih  obrokov v 

o b ra tu  družbene p reh ran e
MAGDALENA ZADRAŽNIK, kon tro liran je  poliz

delkov in sestavn ih  delov v oddelku 900
VINKO GOLM AJER, izdelovanje vzorcev v vzorč

ni delavnici pa je  dopolnil 60 let.
V sem  želimo k repkega  zdravja  in  veliko vzdržlji

vosti v drugi polovici sto letja .

čevljar
Glasilo delovne organizacije tovarne obutve PEKO Tržič 

n. sol. o. — Ureja uredniški odbor: Ivanka Horžen, Lojze 
Hostnik, Boris Janc, Matevž Jenkole, Edo Košnjek, Brane 
Plajbes, Marko Ručigaj, Marija Slapar, Tomislav Zupan — 
Glavna in odgovorna urednica: Marija Slapar — Naslov 
uredništva: PEKO Tržič, telefon 50-260 int. 230 — Tisk 
Gorenjski tisk Kranj — Izhaja enkrat mesečno v nakladi 
4200 izvodov v slovenskem in 2100 izvodov v srbohrvaškem 
jeziku — Glasilo dobijo člani delovne organizacije, upoko
jenci in štipendisti brezplačno.

Prvouvrščena ekipa v kegljanju za moške.

Čestitke
Ob novem  letu so nam  poslali čestitke  z lepim i željami: 
vojaki M iran Bodlaj iz S arajeva, Ignac Smolej iz Beograda 
in Em il Pavlin  iz Um aga, 
upokojenec B ožidar Galoci iz Križevcev,
D ragica Bobanovič, upokojenka iz S lovenske Bistrice, 
in naši sodelavci iz Budučnosti.
Isk ren a  hvala vsem .

U rednica

K egljačice osnovne organizacije s in d ik a ta  O butev so 
zm agovalke občinskega prvenstva v keg ljan ju . N ajboljša je  
bila M ojca SEDM INEK, druga Sabina KERŠIČ, tre tja  H ilda 
MANDIČ, pe ta  M arje ta  ŠPIK.

Najboljša ženska ekipa v kegljanju.

V počastitev  D neva republike je  kom isija  za šport in re 
kreacijo  pri O bčinskem  sind ikalnem  svetu Tržič o rgan izirala  
špo rtn a  tekm ovan ja  v s tre ljan ju , šahu, k eg ljan ju  in nam iz
nem  ten isu .

O snovna organ izacija  Peko O butev je  osvojila prvo in 
drugo m esto  v nam iznem  ten isu  — ženske; prvo, drugo, t r e 
tje  in  če trto  m esto keg ljan je  — ženske; drugo, četrto  in  peto 
m esto  s tre ljan je  — ženske; drugo, tre tje  in  četrto  m esto n a 
m izni ten is  — m oški; prvo in  tre tje  m esto  keg ljan je  — m o
ški; drugo m esto s tre ljan je  — moški; F ranc KOKALJ pa  je  
bil če trti v šahovskem  dvoboju.

O snovna organ izacija  O rod jarna  je  osvojila prvo m esto 
v s tre lja n ju  za m oške, četrto  m esto  v keg ljan ju  za m oške, 
P e te r MALI pa je  bil drugi v končni razvrstitv i tekm ovan ja  v 
šahu.

T ekm ovalcem  čestitam o k u spehu  in  jim  želimo tudi v 
bodoče veliko špo rtne  sreče.

m

Šport — rekreacija — šport

Brez konkurence


